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„Rendelkezik a Kormány állattartás és növénytermelés megbomlott arányát helyreállító ,
illetve az állatállomány fejlesztését célzó stratégiával? ”

címmel a Házszabály 91 . §-a alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtan i

Gráf József
földművelésügyi és vidékfejlesztési miniszterhez.

Tisztelt Miniszter úr !

Jómagam is egyetértek az Ön által hangsúlyozott azon céllal, mely szerint Magyarországo n
helyre kell állítani az állattartás és növénytermelés megbomlott arányát . Ennek
elengedhetetlen eleme a megfelelő stratégia kidolgozása. Olyan stratégiának, melynek egyik
fő célja, hogy termel ő inknek, állattartóinknak minden olyan támogatást megadjunk, amely
segíti őket a világban, az Európai Unióban kialakult versenyben .

Ilyen támogatás lehet például a magyar gazdálkodók számára az, ha hazán k
megfelelően használja ki az országok állategészségügyi státusza szerinti besorolás nyújtott a
lehetőségeket . Értem ezalatt, hogy — bár egyes betegségek és állatfajok szerint némelyes t
eltérő szabályozással, de — az Unió elismeri és védi a magasabb állategészségügyi státusz ú
állományokat az ott nem előforduló betegségekkel történő fertőzéstő l azzal, hogy alacsonyab b
státuszú helyről a jobb állategészségügyi helyzetű állományba nem szabad állatot bevinni. Ha
egy ország mentes valamely betegségt ő l, még vágásra sem vihető be állat.

A fentiek tükrében továbbgondolva a mostani alacsony sertéslétszám esetleg j ó
alkalom arra, hogy a Magyarországon a még PRRS-el kisebb mértékben fertőzött
sertésállományt mentesítsük. Ezzel közvetlen gazdasági hasznot is hajtva a sertéstartókna k
azzal, hogy mentesülnek a betegség kártételeitől, másrészt, a teljes mentességgel elérhető
lenne az is, hogy Magyarország egy jó mentesítési stratégia végrehajtásával gyakorlatila g
ismét legalábbis önellátó lehetne az állati eredet ű élelmiszerek tekintetében . Hiszen jelenleg a
szomszédos országok — de mások is — az egyes betegségektől való mentesség eléréséhez
sokkal nagyobb anyagi áldozat és hosszabb mentesítési folyamat révén juthat csak el, min t
hazánk. A fentiek nem csak a fenti példa esetében, hanem más állatfajoknál má s
állatbetegségekkel is megvalósíthatók lennének . Információim szerint ráadásul e törekvéseket
az Unió anyagilag is támogatja .

Fentiek alapján kérdezem :
- Rendelkezik a Kormány állattartás és növénytermelés megbomlott arányát helyreállító ,
illetve az állatállomány fejlesztését célzó stratégiával? Amennyiben igen, szerepel-e benne a z
ország állategészségügyi státuszának emelése? Amennyiben jelenleg nem rendelkezik a
Kormány ilyen stratégiával, tervezik-e ennek megalkotását?

Nagykőrös, 2008. december 19 .
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